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Seniorrådsmøde den 14. januar 2019 
 

 
 Referat af Seniorrådsmøde 
 

Dato og tid: 

 

14. januar 2019, kl. 09.30 – 12.50 

 

Sted: Udvalgsværelse 2, lok. 328, Rådhuset 

Mødedeltagere: Jørn Gettermann (JSG), Bente Illum Hansen (BIH), Lis Buchwald Olesen 
(LBO), Claus Colding-Jørgensen (CCJ), Inge-Merete Sams (IMS), Nils 
Peter Astrupgaard (NPA), Rie Frank (RF), Hans Fjelsted (HF), Ebba Ravn 
(ER) og Neva Olsen (NO) 
 

bud:  

Referent: Neva Olsen 

 

Dagsorden Referat Aktion 
 

1. Orientering fra 
formanden 

 

 

Formanden orienterede om invitation til fokusgruppe 
interview med Dansk Ældreråd. 
 

Nyt fra Regionsældrerådet: 
 

Formanden er inviteret til nytårskur samt 
tiltrædelsesreception til den nye formand.  
 

Jørgen Gettermann har også modtaget invitation til 
møde i Regionsældrerådet – Information om 
Landspatientregistret og Sundhedsreformen d. 22. 
januar 2019. 

 
 
 

 

2. Orientering fra 
medlemmerne 

 

Ebba Ravn orienterede om resultat af prøvespisninger 
foretaget i løbet af 2018 på kommunens plejecentre og 
træningsenheder. 

Claus Colding-Jørgensen fortalte at Floorball-
arrangementet er blevet en stor succes.  

Inge-Merete Sams fortalte om et godt bruger-
pårørende-møde på Plejecenter Bredebo. 
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3. Seniorugen 2019 
  

 

Lis Buchwald Olesen orienterede om møde i 
Projektgruppe Seniorugen 2019.  

Claus Colding-Jørgensen orienterede om idé omkring 
tematisering af Seniorugen 2019, som han har sendt til 
Britta Andersen. 

Jørn Gettermann anmoder om et møde med Edda 
Heinskou vedr. planlægning af Seniorugen 2019. 

 

 

4. Dagsorden til februar-
mødet med SSU  

 

Behandles under punkt 10. 
 

 

5. Indstilling om valg til 
Danske Ældreråds 
bestyrelse 
 

 

Danske Ældreråd har meddelt, at fristen for at opstille 
kandidater til bestyrelse og suppleanter er den 30. 
januar 2019. 
I Forretningsudvalget er det blevet besluttet at 
anbefale, at Finn Kamper Jørgensen vælges i vores 
kreds som bestyrelsesmedlem, og at Jørn Gettermann 
opstiller som suppleant. 
Derudover er Jørn Gettermann fortsat kandidat til valg 
af formand, men dette sker dog først senere. 
 

 

 

6. Planlægning af 
Borgermøde 

 

Der planlægges et Borgermøde i Caféen på 
Træningscenter Møllebo i februar måned med følgende 
tema: 
 

Dialogmøde omkring de store trafikomlægninger og 
konsekvenserne for de ældre i kommunen 
 

Der blev nedsat en arbejdsgruppe, som vil arbejde 
videre med planlægningen af Borgermødet. Arbejds-
gruppen består af Claus Colding-Jørgensen og Nils 
Peter Astrupgaard. 
 

Neva Olsen vil booke 3 mødedatoer i februar måned. 
 

 

 

7. Drøftelsessag: 
Forlængelse af 
flexturordningen 
 

 

Seniorrådet fastholder sin tidligere udtalelse. 
 

Seniorrådets udtalelse: 
Det er Seniorrådet klare opfattelse, at Flextur 
ordningen og den efterfølgende mulighed for 
Flexhandicap, er et stort gode for seniorerne, og der er 
meget stor tilfredshed med ordningerne. 
Seniorrådet kan derfor kun varmt anbefale, at begge 
ordninger fastholdes som permanente ordninger. 
 

 

 

 

8. Drøftelsessag:  
Sagsbehandlingsfrister 
på det sociale område 
(årlig fremlæggelse) 
 

 

Der er i mødesagen lagt op til en lang række ændringer 
af de gældende frister, i de fleste tilfælde sker der en 
markant forlængelse af fristerne, i nogle tilfælde 
tredobles fristerne. Dette er begrundet i, at sagerne 
ofte er meget komplicerede og kræver indhentning af 
oplysninger/afgørelser fra mange parter. 
 

Seniorrådets udtalelse: 
Seniorrådet har bemærket, at fristerne i mange af 
sagerne er blevet betydeligt forlænget, og der 
tilsyneladende ikke er nogen frister, der er blevet 
forkortet. Seniorrådet har forståelse for, at sagerne kan  
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være komplicerede, men Seniorrådet ser med stor 
bekymring på, at der sker så urimeligt store 
forlængelser af fristerne og henstiller kraftigt til, at der  
i sagsbehandlingen arbejdes målrettet på, at fristernes 
max grænse ikke udnyttes, men at sagerne søges 
afgjort i god tid inden for fristerne. 
 

 

9. Drøftelsessag: 
Kvalitetsstandarder for 
Træning, Støtte og Pleje 
2019 

 

 

Kommunalbestyrelsen skal årligt vedtage krav til 
serviceniveauer for en række områder inden for det 
sociale område. Der er i denne sag hovedsageligt alene 
lagt op til en justering af kvalitetsstandarderne i forhold 
til gældende lovgivning. 
 

Seniorrådets udtalelse: 
Seniorrådet har ingen kommentarer til sagen. 
 

 

 

10. Drøftelsessag: 
Sagsorden for næste 
dialogmøde 
SSU/Seniorråd 

 

 

SSU har i sin dagsorden lagt op til en række emner til 
fælles drøftelse mellem SSU og Seniorrådet. 
Det er forventningen, at Seniorrådet kommenterer og 
supplerer listen over emner til drøftelse. Jørn 
Gettermann anbefalede, at der taget udgangspunkt i 
Seniorrådets indsatsplan. Formanden sender liste over 
emner, som Seniorrådet gerne vil drøfte med SSU. 
 

Seniorrådets udtalelse: 
Seniorrådet ønsker, at følgende punkter også drøftes: 

 Udarbejdelse af en Gigthandleplan 
 Derudover ønsker vi medindflydelse på: 

- Sundhedsstartegien og især set i lyset af 
Regionens Sundhedsaftale 2019 – 2023 

- Økonomien – hvordan tænkes den 
kommende økonomiske tilpasning 
gennemført  

- Trafik for seniorer i forbindelse med de store 
trafikomlægninger (brug fx Mobility As 
Service, MAAS) 

- Beslutninger i Center for Miljø og Plan 
 

 

 

11. Drøftelsessag:  
Udbud af Madservice 

 

 

Sagen har tidligere været drøftet i Seniorrådet. Der er 
tale om et fælles udbud i 4 K samarbejdet (under 
udfordringsretten). Udbuddet ønskes fordi, der pt. kun 
er én madleverandør på markedet. 
Der er tale om den konkrete proces for udbuddet. I 
udbuddet forventes det, at der vil blive åbnet for 
muligheden for, at mindre specialleverandører også kan 
afgive bud. 
 

Seniorrådets udtalelse: 
Seniorrådet ser positivt på, at muligheden for et 
bredere udbud afsøges og især, at der søges et 
differentieret udbud, hvor også specialleverandører kan 
afgive bud. 
 

 

 

12. Orienteringssag:  
Betaling af akutpladser 
efter Sundhedsloven 

 

Kammeradvokaten har konkluderet, at der ikke kan 
opkræves betaling ved brug af akutpladser. Det er i 
sagen anført, at det rejser usikkerhed om, hvorvidt 
akutfunktionen også er omfattet heraf. 
 

Seniorrådet følger fortsat sagen. 
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13. Orienteringssag:  
Status på Sundheds-
strategien 
 

 

Der er i sagen redegjort for aktiviteterne i 2018. 
Erfaringerne herfra vil blive brugt i den Sundheds- 
strategi, der skal udarbejdes i 2019. 
 

Seniorrådet drøfter sagen med SSU.  
 

 

 

14. Orienteringssag:  
Telemedicinsk tilbud til 
borgere med KOL 
 

 

Forvaltningen har revideret udgifterne til driften af 
Epitalet og oplyser samtidig, at Region Hovedstadens 
tilbud om telemedicin vil være klar til ibrugtagning den 
1. maj 2020. 
 

Seniorrådet følger sagen og ser frem til en brugbar 
løsning. 
 

 

 

15. Indledende drøftelse af 
Sundhedsaftalen 2019 – 
2023 

 

 

Sundhedsplanen er i høring hos de relevante parter i 
øjeblikket, og høringsfristen er den 28. februar 2019. 
Jørn Gettermann forventer, at Seniorrådet får 
kommunens svar på høringen til udtalelse. 
Seniorrådsformanden har vedlagt Forretningsudvalgets 
foreløbige høringssvar. Endeligt høringssvar vil blive 
udarbejdet efter Regionsældrerådsmødet den 21. 
januar 2019. Det vil herefter blive sendt til Seniorrådet 
til behandling på mødet i februar. 
 

 

 

16. Godkendelse af referat 
fra mødet 

 

Referatet blev godkendt. 
 

 

17. Eventuelt 
 

  

 

 
Næste ordinære møde i Seniorrådet bliver afholdt mandag den 4. februar 2019 i Mødelokale C,  
1. sal, Toftebæksvej 12, kl. 9.30 
 


